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Geachte

Waarom jacht in mijn optiek zinvol is en waarom dit ook in het huidige drukke Nederland, met 
minder natuur, zelfs noodzakelijk is?

Deze vraag wordt mij tegenwoordig steeds vaker gesteld en daar ben ik blij mee. Ik mag tenslotte 
uitleggen waarom ik jaag, wat daar voor nodig is en dat jagen zoveel meer is dan een dier doden.
Jagen doe ik graag en vind ik fijn. Ik leer in die 13 jaar dat ik nu jaag steeds meer over onze inheemse 
flora en fauna door de vele uren die in in de natuur doorbreng. Nu doe ik dat sowieso al heel vaak als 
beroepsimker (bijenhouder) en adviseur biologische gewasbescherming, dus nagenoeg alles wat ik 
doe is in en met de natuur. Nu hebben wij in Nederland geen woeste robuuste natuur meer maar dat 
geldt eigenlijk voor heel Europa en misschien is Zuid- en Midden Amerika wel de enige “echte” 
natuur die er nog op de wereld is.

We hebben dus een zorgplicht voor onze Nederlandse cultuurnatuur. Dat houdt in mijn optiek in het 
zgn. goed rentmeesterschap; zorgen voor en indien mogelijk oogsten. 
Dat doet Staatsbosbeheer bij een bos; planten, uitdunnen, snoeien en uiteindelijk kappen. Dit laatste 
uiteraard niet het hele bos maar waar nodig en of waar het kan.
Dat doet een zgn. moestuinder in zijn eetbare tuin; zaaibed maken, zaaien, onkruid wieden, water 
geven en oogsten. Niet alles oogsten maar verdeeld want er moet altijd iets te eten zijn voor een 
later moment.
Een jager doet dit in zijn jachtveld; snoeien, eenden broedkorven plaatsen, teveel aan kraaien 
schieten, fauna uittredeplaatsen maken en als de fauna tellingen het toelaten; oogsten.

Is dat zgn. oogsten het doodschieten van een dier vergelijkbaar met een boom van SBB of een krop 
sla van een moestuinder? Ja, naar mijn idee wel. Het is allemaal een deel in en van de natuur, alleen 
heeft een haas of eend een zgn. aaibaarheidsfactor en een bospeen niet.
Maar maakt dat uit?
Niet iedereen hoeft moestuinder, vogelhouder, sportvisser of jager te zijn. Net zoals niet iedereen 
zijn kalf slacht maar liever een onherkenbaar gemaakt onsje rollade bij de buurtsuper gaat kopen.

Maar is die jacht in Nederland dan wel zo nodig en wat gebeurt er als er niet meer gejaagd wordt?

Hazen en konijnen worden ziek bij over populatie; longworm, hazenpest en coccidiose. Het is bekend 
dat weilanden waar niet gejaagd wordt en het is een goede habitat voor hazen, dat in de meeste 
gevallen één van de genoemde ziekte optreedt en een overmatige sterfte veroorzaakt.
De jager telt in de schemer met warmtebeeld om een goede indruk van de hazenstand te krijgen en 
oogst dan max. 40% van de najaarsstand.

Duiven en Ganzen kunnen zich buitensporig snel vermenigvuldigen en zeer forse landbouw schade 
(37 miljoen Euro in 2021) veroorzaken. Daarnaast dienen veel landbouwers geen claim in, omdat het 
eigen risico en de ingewikkelde procedure hiertoe, dit claimen zeer sterk ontmoedigen. Dus de 
werkelijke schade ligt veel hoger dan het genoemde bedrag.
In dit geval is de jager dus de behoeder van schade bij de landbouwer door het bejagen en het 
prikken van ganzeneieren.



Reeën, ederlherten en wilde zwijnen veroorzaken zeer forse schades in het verkeer en sterven vaak 
een pijnlijke dood na zo’n aanrijding. Ons land is tenslotte dooraderd met autowegen en jaarlijks 
treden er ruim 10.000 wild aanrijdingen met dit zogenaamde grofwild op.
Daarnaast kunnen deze dieren veel schade in bossen (jonge aanplant), wroetschade in de landbouw, 
overdracht Afrikaanse Varkenspest (economisch belang voor de varkenshouderij) veroorzaken.

Kortom jagen met verstand is een essentieel onderdeel van natuurbeheer en niet eens altijd in het 
belang van de jager zelf maar van de bosbouwer, landbouwer, fruitteler, wegbeheerder, weidevogel 
vereniging, etc.
Gelukkig doet een jager dit graag, niet voor het schieten of het vlees maar zij/hij geniet van de natuur 
en leert dagelijks bij en op het moment dat het kan; oogsten.
Dat leren begon al met de gedegen jachtopleiding met 5 examen onderdelen, een e-screener, de 
nodige cursussen voor wildhygiene (dierziektes herkennen/vlees geschikt verklaren voor 
consumptie), cursus reeënbeheer, grofwild cursus, etc. een jager blijft bij- en doorleren. Ook de 
schieten wordt geoefend op de kleiduivenbaan of schietbioscoop. 

Kortom; een jager is een goed opgeleide persoon, die bijleert, jaarlijks een gesprek heeft bij de politie 
(of hij nog fris onder de pet is), de opslag thuis van wapens elke drie jaar wordt gecontroleerd en 
zoals eerder genoemd, ten dienste staat van veel andere belanghebbende dan die van hemzelf.
  
Ga als politicus ook eens een dagje mee met een jager en kijk zelf hoe het eraan toegaat in het veld 
maar vergeet uw kaplaarzen niet. Ook de vele wildtellingen om absolute stand - en trend tellingen te 
doen, zijn (in het schemer) een aanrader; hazen, konijnen en zeer vaak vossen.  


